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Toelichting op het voorstel

Inleiding
Op 11 mei jl. heeft de raadsfractie van D66 artikel 45 vragen gesteld inzake de afhandeling van de 
zorgmachtigingen voor de Wvggz. 

Wij beantwoorden de vragen van de raadsfractie van D66 als volgt

1. Is het college bekend met bovenstaande signalen? 
Wij hebben van Team VIA (onderdeel van GGD en verantwoordelijk voor het verkennend onderzoek, 
namens gemeente Zwolle) vernomen dat de doorlooptijd (zeker tijdens de Corona maatregelen) lang is 
en soms langer is dan de vastgestelde termijn. Dit heeft het OM (Openbaar Ministerie) onlangs in haar 
communicatie met ketenpartners bevestigd. Het probleem doet zich in meerdere regio’s voor, 
waaronder Overijssel. 

2. Zijn er, in de samenwerking tussen het OM en de gemeente/ behandelinstellingen andere 
redenen aanwijsbaar voor de vertraging van de afhandeling van aanvragen in het kader van de 
Wvggz? o Zo ja, welke dan en indien nee, waarom niet?
De samenwerking tussen Team VIA en het OM loopt goed. Er zijn korte lijnen en er vindt regelmatig 
afstemmingsoverleg plaats over het proces en casuïstiek. Onlangs heeft nog een afstemmingsoverleg 
plaatsgevonden. Het OM heeft hierbij aangegeven dat er inderdaad sprake is van vertraging bij de 
afhandeling van de aanvragen voor een zorgmachtiging.

Het OM geeft aan dat dit te maken heeft met de aanloopfase begin 2020, waarin nieuwe processen, 
ICT en instructies moesten worden ingevoerd, terwijl tegelijk veel nieuwe aanvragen werden ingediend. 
De werkprocessen bij het OM zijn inmiddels aangepast en er is meer menskracht ingezet op 
afhandeling van de ingediende aanvragen. Mede omdat ook het OM te maken heeft met de gevolgen 
van de pandemie, slaagt het OM er echter nog niet in om alle ingediende aanvragen zo snel mogelijk 
te kunnen verwerken. Bovendien heeft de behandeling van de aanvragen na verkennend onderzoek 
heeft in veel gevallen vertraging opgelopen omdat het OM besloten heeft voorrang te geven aan het 
verlengen van crisismaatregelen en aansluitende zorgmachtigingen en omdat de beoordeling van die 
zaken veel tijd bleek te vergen.

Overigens betreft de verzoeken van gemeenten voor een zorgmachtiging bij het OM, slechts een 
beperkt deel van het totaal. De meeste verzoeken tot een zorgmachtiging worden door behandelende 
instellingen bij het OM ingediend.

3. Zijn er tussen partijen en het OM samenwerkingsafspraken gemaakt over de 
behandeltermijnen van de afhandeling van zorgmachtigingen? 
De termijnen waarbinnen het OM een aanvraag voor zorgmachtiging dient af te handelen zijn in de 
Wvggz vastgelegd (art. 5.4, 5,5 en 5.16 Wvggz). Hierover kunnen geen aanvullende 
samenwerkingsafspraken worden gemaakt tussen het OM en gemeenten.
Zoals bij beantwoording van vraag 2 is aangegeven, is er wel sprake van overleg tussen gemeente 
(team VIA) en het OM. Indien er tussen de partijen signalen zouden zijn dat het minder goed loopt, 
wordt door de regionale coördinator Wvggz en door de teammanager van Team VIA afstemming met 
het OM gezocht. Wij zijn overigens niet betrokken bij eventuele afspraken tussen het OM en o.a. 
Dimence inzake de behandeltermijnen inzake zorgmachtigingen.
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Los van afstemming op cases niveau is er ook een wettelijk verplicht regionaal overleg waarin 
ketenpartners van de Wvggz (i.c. gemeenten, GGZ, OM) periodiek bijeenkomen om de uitvoering van 
de Wvggz te toetsen en hiaten in het aanbod te bespreken. De huidige situatie bij het OM zal bij het 
eerst volgende regionaal overleg (Brinkgrevenoverleg) worden geagendeerd. 

4. Hoe groot is de ‘wachtlijst’ voor inwoners/ cliënten uit de gemeente Zwolle? 
Is er alleen sprake van een ‘wachtlijst’ voor de aanvraag van zorgmachtigingen of ook voor de 
behandeling van crisismaatregelen? 
Er is geen 'wachtlijst', voor meldingen bij de gemeente, deze meldingen worden door team VIA direct 
opgepakt en als VO (verkennend onderzoek) binnen de hiervoor gestelde termijn behandeld. Vervolg 
van een VO richting ZM (Zorgmachtiging) kan langer duren dan gehoopt. Er vindt regelmatig 
afstemming plaats tussen team VIA en het OM bij zeer urgente casuïstiek en we zoeken met elkaar 
naar mogelijkheden om werkproces zo optimaal mogelijk te laten verlopen om vertragingen te 
voorkomen. 

Het OM heeft geen directe rol bij opleggen van een CM (crisismaatregel) dat is iets tussen 
behandelinstelling (bijvoorbeeld Dimence) en gemeente, ook hierbij is geen sprake van een wachttijd. 
Doordat het proces zo is ingericht waarbij alle stappen door burgmeester worden gedaan, ontstaat juist 
veel snelheid en kan een psychiater van crisisdienst direct met burgemeester (of collegelid) de CM 
regelen. 

5. Wanneer er sprake is van crisis kan er (vooruitlopend op een zorgmachtiging) een 
crisismaatregel opgelegd worden. Zijn er door de achterstand crisismaatregelen of verlengde 
crisismaatregelen afgegeven? 
Hiervan zijn ons geen signalen bekend. Opgemerkt dient te worden dat de wettelijke doorlooptijd voor 
behandeling van een verzoek tot een zorgmachtiging al snel tot 9 weken kan oplopen. Dus zelfs als het 
proces wel binnen de gestelde termijn verloopt, dan nog kan de situatie dusdanig veranderen dat een 
crisismaatregel nodig is.

Vertraging in het proces van behandeling van een verzoek tot zorgmachtiging kan gevolgen hebben 
voor het behandelproces. Voordat een verzoek aan de rechter ter toetsing kan worden voorgelegd, kan 
de informatie, op basis waarvan een verzoek tot zorgmachtiging is opgelegd, verouderd zijn voordat de 
behandeling kan beginnen. 
Nogmaals, we hebben geen concrete signalen ontvangen dat deze situatie zich in Zwolle heeft 
voorgedaan. Landelijk hebben geneesheerdirecteuren echter hun zorgen uitgesproken over de werking 
van de Wvggz en meer concreet over de vertraging en achterstand bij het OM

6. Wanneer kan de raad de 1e evaluatie van de Wvgzz voor Zwolle verwachten en welke 
onderdelen zal deze evaluatie bevatten? 
Het College is voornemens om een evaluatie van de Wvggz over het 1e half jaar op te stellen en deze 
in het najaar (september/oktober) aan de raad voor te leggen. In deze evaluatie zal aandacht worden 
besteed aan de invoering van de Wvggz,  de aanloopproblemen, de samenwerking tussen de 
ketenpartners, alsmede de werking van de onderdelen van de Wvggz  waarvoor wij als gemeente 
verantwoordelijk zijn (i.c. meldpunt, verkennend onderzoek, crisismaatregel, horen). 
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Wij hebben daarnaast Zorgbelang Overijssel verzocht om betrokkenen/directe naasten te raadplegen 
inzake de werking van de Wvggz In 2020 zullen 3 bijeenkomsten worden georganiseerd. In welke vorm 
deze bijeenkomsten worden gehouden (fysiek/online) is afhankelijk van de mogelijkheden binnen de 
maatregelen i.v.m. de Corona-crisis. De bevindingen van betrokkenen/directe naasten zullen, voor 
zover tijdig beschikbaar, bij deze evaluatie worden betrokken. 

Openbaarheid
Dit voorstel is openbaar.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

voorzitter, Peter Snijders

secretaris, Ingrid Geveke


